
Geachte raad, 
  
Op 28 mei 2015 heeft u de motie ‘Komst salafistische predikers’ (RG81 /2015) met 
algemene stemmen aanvaard. Vanwege de urgentie en het feit dat de dagmail al is 
verstuurd, informeer ik u per email over de wijze waarop de motie is uitgevoerd. 
  
De zorg van uw raad, en het signaal wat u daarmee heeft afgegeven, is met een 
klemmend beroep onder de aandacht gebracht van het bestuur van de moskee Omar Ibn 
Al Khattab in Almere Buiten. Zij hebben echter gemeend de benefietbijeenkomst van 29 
tot en met 31 mei 2015 in de aangekondigde vorm doorgang te laten vinden. Hierop heb ik 
de driehoek bijeen geroepen om ons te beraden over de ontstane situatie. Ook is opnieuw 
informatie ingewonnen bij het NCTV. Verder heb ik afstemming gezocht met de 
burgemeester van Utrecht, aangezien één van de sprekers op de benefietbijeenkomst, 
Esam Alowed, ook in Utrecht zal spreken. Tenslotte heb ik gesproken met de minister van 
Veiligheid en Justitie over de ontstane situatie en de mogelijkheden het visum van Esam 
Alowed in te trekken. 
  
Op basis van al deze informatie heb ik de volgende conclusies getrokken: 

  
∙   Weliswaar is er een afkeurende houding bij veel mensen in onze gemeenschap ten 

aanzien van één of meerdere sprekers tijdens de benefietbijeenkomst, zoals blijkt uit 
de unaniem aangenomen motie van uw raad, de mening van ons college, brieven van 
bewoners en reacties op social media, maar een ernstige verstoring van de openbare 
orde, zoals een betoging of anderszins dreigende sfeer, is niet aan de orde en wordt 
op dit moment ook niet verwacht. Daarmee vervalt voor mij als burgemeester de 
juridische grond om de bijeenkomst te verbieden. 

∙  De mogelijkheid van het intrekken, dan wel nietig verklaren, van het visum van Esam 
Alowed is op rijksniveau helaas geen begaanbare weg gebleken om hem de toegang 
tot de benefietbijeenkomst te ontzeggen. Wat daarbij ook meespeelt, is dat genoemde 
persoon al in ons land verkeert en het visum door de Duitse autoriteiten is verstrekt. 

  
Ik kan dan ook, hoezeer ik de situatie ernstig betreur, de sprekers niet tegenhouden. Dat 
laat onverlet dat het verloop van de bijeenkomst scherp in de gaten wordt gehouden door 
de politie en tegen strafbare uitingen opgetreden zal worden door het Openbaar 
Ministerie. Ook de burgemeester van Utrecht hanteert deze lijn. 
  
Tenslotte, het vraagstuk rond radicale predikers, waar wij ons opnieuw mee 
geconfronteerd weten, kan niet alleen op lokaal niveau worden aangepakt. Ik doe wat in 
mijn mogelijkheden ligt, maar de aanpak vraagt vooral om landelijke inzet en zelfs 
afspraken op Europees niveau. Taken, bevoegdheden en verantwoordelijkheden rond dit 
thema dienen een prominentere plek te krijgen op de landelijke agenda. 
  
  
Hoogachtend, 
  
A. JorritsmaLebbink 



Burgemeester van Almere 


